
1 
 

Protokół  nr III 
Rady Gminy Bralin 
z dnia 15 grudnia 2010 roku. 

 
 
Porządek obrad III sesji Rady gminy Bralin. 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji . 
4. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych podczas poprzedniej sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji rewizyjnej. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia komisji stałych Rady Gminy Bralin, ich składów 

osobowych i określenia przedmiotu ich działania. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Bralin. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na rok 2011. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 

transportowych. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów. 
12. Wolne wnioski. 
13. Zakończenie obrad III sesji Rady Gminy. 
 
Pkt 1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia o godzinie 15.00 dokonał przewodniczący rady Marek Fras i stwierdził, 
że obecnych jest 15 na stan ogólny 15 radnych, co pozwala zgodnie z przepisami prawa 
obradować. 
  
Pkt 2) Ustalenie porządku obrad. 
 
Przewodniczący rady przedstawił zebranym proponowany porządek obrad III sesji i zapytał 
czy radni chcieliby wnieść uwagi lub zmiany do proponowanego porządku. 
Uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przedstawiony porządek obrad. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 15 radnych. Rada porządek obrad przyjęła 
jednogłośnie. 
 
Pkt 3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Protokoły Nr I i II z poprzedniej sesji kontrolowali radni Jerzy Bzymek i Aldona Głąb. 
Kontrolujący nie wnieśli uwag do treści protokołu. 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie  kontrolowane protokoły. 
Za przyjęciem protokołów głosowało 15 radnych. Rada protokoły Nr I i II przyjęła 
jednogłośnie. 
 
Pkt 4) Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych podczas poprzedniej sesji. 
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Wójt powiedział, że na poprzedniej sesji podjęto 2 uchwały, które przesłano do Wydziału 
Kontroli i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego a uchwałę w sprawie wyboru 
przewodniczącego Rady Gminy Bralin przesłano także do Komisarza Wyborczego. 
Wójt przedstawił zebranym kalendarz spotkań w okresie od 1 grudnia oraz wspomniał o 
prowadzonej w urzędzie kontroli ZUS. 
 
Pkt 5) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy. 
 
1. Na podstawie umowy dofinansowania Nr 263d2010 z dnia 26 listopada 2010 r. ze środków 
finansowych Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych zwiększono plan o kwotę 17 000, 00 zł z 
przeznaczeniem na budowę dróg dojazdowych do gruntów rolnych. 
 
2. Zwiększono plan dochodów o kwotę 13 000, 00 zł obejmującą wpływy z tytułu podatku 
rolnego, odpłatność za korzystanie ze stołówki szkolnej, środki przeznaczono na zwiększenie 
wydatków na zadanie inwestycyjne pn. „Budowa kanalizacji dla Nowej Wsi Książęcej”. 
 
3. Zmniejszono przychody budżetu gminy z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów na 
rynku krajowym o kwotę 88 000, 00 zł. 
Na podstawie aneksu do umowy pożyczki zawartej z WFOŚ i GW w związku z realizacją 
przedsięwzięcia inwestycyjnego pn" Budowa kanalizacji sanitarnej dla Nowej Wsi Książęcej" 
zmniejszono zobowiązanie o kwotę 88 000, 00 zł zastępując je środkami własnymi 
pochodzącymi ze zmniejszenia wynagrodzeń osobowych pracowników w związku z 
likwidacją stanowisk urzędniczych. 
 
4. Dokonano korekty planu wydatków poprzez przeniesienia pomiędzy działami, rozdziałami 
i paragrafami. Środki w kwocie 160 000, 00 zł pochodzące ze zmniejszenia planu wydatków 
na wynagrodzenia wraz z pochodnymi, mniejszą liczbą dzieci uczęszczających do przedszkola 
niepublicznego w Kępnie oraz mniejszą kwotą odsetek od zaciągniętych kredytów i pożyczek 
przeznacza się na zwiększenie planu wydatków zadania inwestycyjnego pn. "Budowa 
kanalizacji sanitarnej dla Nowej Wsi Książęcej" w związku z wykonaniem robót dodatkowych 
przy budowie wdw kanalizacji polegających na wykonaniu odcinka bocznego kolektora 
sanitarnego wraz z dodatkowymi przykanalikami. 
Kwotę 1 200, 00 zł z przeznaczono dla jednostki OSP Bralin w celu zakupu mundurów 
koszarowych. Kwotę 6.000,00 zł przeznaczono na dowóz uczniów do szkoły specjalnej. 
Zgodnie z uchwałą Nr 22d1910d2010 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 
z dnia 8 grudnia dokonuje się usunięcia nieprawidłowości poprzez korektę pomyłkowo 
zmniejszonych wydatków.  Skorygowano wydatki przy projekcie "Przebudowa z rozbudową 
Domu Ludowego w Mielęcinie”.  
 
5.Na podstawie pisma Dyrektora Szkoły Podstawowej w Bralinie dokonano zmian wydatków  
 dotyczących zakupu programu antywirusowego, opłaty składek na ubezpieczenie społeczne 
pracowników oraz zakupu baterii kondensatorów zasilania pomp ciepła oraz aktualizacji 
odpisu na ZFŚS. 
 
6. Na podstawie pisma Dyrektora Gimnazjum w Bralinie zmniejszono plan wydatków z 
przeznaczeniem na zwiększenie wydatków na ZFŚS. 
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7. Na podstawie pisma Dyrektora Zespołu Szkół w Nowej Wsi Książęcej zmienia sie plan 
wydatków. Zmiany dotyczą zakupu drzwi wejściowych do placówki, zakupu krzeseł do 
oddziału przedszkolnego oraz aktualizacji odpisu na ZFŚS 
 
8. Na podstawie pisma Dyrektora Przedszkola "Kwiaty Polskie" w Bralinie zmienia się plan 
wydatków w związku z aktualizacją odpisu na ZFŚS oraz opłaty składek na ubezpieczenie 
społeczne w związku z wypłatą wynagrodzeń. 
9. Na podstawie pisma Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bralinie zmienia 
się plan wydatków w związku z zakupem nowego komputera, aktualizacją odpisu na ZFŚS 
oraz uiszczeniem składek na ubezpieczenie społeczne. 
 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  
 
Uchwała Nr IIId3d2010 została przyjęła jednogłośnie. 
 
Pkt 6) Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji rewizyjnej. 
 
W skład komisji rewizyjnej powołanej w celu kontroli działalności wójta, gminnych jednostek 
organizacyjnych oraz jednostek pomocniczych gminy za zgodą kandydatów zaproponowano 
następujące osoby: 
Urszulę Górecką, jako przewodniczącą komisji następnie Kazimierę Kupczak, Jana Leśniarka i 
Andrzeja Kucharskiego. 
Przewodniczący rady zapytał czy ktoś z Pań bądź Panów radnych chciałby wnieść uwagi do 
proponowanego składu komisji rewizyjnej, wobec braku uwag przewodniczący obrad poddał 
pod głosowanie uchwałę w sprawie powołania komisji rewizyjnej. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  
 
Uchwała Nr IIId4d2010 została przyjęła jednogłośnie. 
 
Pkt 7) Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia komisji stałych Rady Gminy Bralin, ich 
            składów osobowych i określenia przedmiotu ich działania. 
 
Radni Rady Gminy Bralin zgłosili chęć pracy w następujących komisjach: 
Komisja Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego: Fras Marek, Gogol Robert, Iwan 
Tadeusz, Kosakiewicz Zbigniew, Kucharski Andrzej, Otremba Józef. 
 
Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: Bzymek Jerzy, Kosakiewicz Zbigniew, Kuropka 
Jacek, Lemanik Roman, Leśniarek Jan, Narękiewicz Paweł, Pańczuk Piotr. 
 
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu: Głąb Aldona, Gogol Robert, Górecka Urszula, 
Kupczak Kazimiera, Kuropka Jacek, Lemanik Roman, Otremba Józef, Narękiewicz Paweł. 
 
Komisja Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Krodowiska: Bzymek Jerzy, Iwan Tadeusz, 
Fras Marek, Głąb Aldona, Pańczuk Piotr. 
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Radni wyrazili chęć pracy w poszczególnych wybranych przez siebie stałych komisjach rady. 
Przewodniczący rady odczytał zgłoszenia i zapytał czy radni podtrzymują swój wybór.  
Zmian i zastrzeżeń nie zgłoszono. 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie utworzenia komisji stałych 
Rady Gminy Bralin, ich składów osobowych i określenia przedmiotu ich działania. 
 Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  
 
Uchwała Nr IIId5d2010 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Pkt 8) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Bralin. 
 
Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 2 ustawy o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady 
należy ustalenie wynagrodzenia wójta. 
Rada ustaliła wynagrodzenie miesięczne wójta w oparciu o warunki i sposób wynagradzania 
pracowników samorządowych zatrudnionych na podstawie wyboru określone w 
rozporządzeniu Rady Ministrów w sprawie zasad wynagrodzenia pracowników 
samorządowych. 
 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia 
dla Wójta Gminy Bralin. 
 Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  
 
Uchwała Nr IIId6d2010 została przyjęła jednogłośnie. 
 
Pkt 9) Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na rok     
           2011. 
 
Rada Gminy Bralin określiła stawki podatku od nieruchomości. Radni mając na uwadze 
sytuację ekonomiczną wielu gospodarstw dokonali korekty stawek w stosunku do roku 
poprzedniego o stopień inflacji pamiętając jednocześnie, że wysokość podatku musi spełnić 
wymogi określone ustawą. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie określenia stawek 
podatku od nieruchomości na rok 2011. 
 Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  
 
Uchwała Nr IIId7d2010 została przyjęła jednogłośnie. 
 
Pkt 10) Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od        
             środków transportowych. 
      
Do kompetencji rady gminy należy określenie wysokości rocznych stawek podatku od 
środków transportowych przy uwzględnieniu między innymi rodzaju środka transportowego, 
dopuszczalnej masy całkowitej pojazdów lub zespołów pojazdów, nacisku na osie czy liczby 
miejsc siedzących w przypadku autobusów. 
Rada ustaliła wysokość opłat lokalnych z uwzględnieniem stawek podatku od środków 
transportowych obowiązujących w 2011 roku oraz górnych granic kwotowych podatków i 
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opłat lokalnych ogłoszonych w obwieszczeniach Ministra Finansów i opublikowanych w 
Monitorze Polskim. 
 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie określenia wysokości 
rocznych stawek podatku od środków transportowych.  
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  
 
Uchwała Nr IIId8d2010 została przyjęła jednogłośnie. 
 
Pkt 11) Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów. 
 
Radni, w oparciu o obwieszczenie Ministra Finansów oraz mając na uwadze fakt, iż gmina 
jest zobligowana do ponoszenia comiesięcznych kosztów za wyłapywanie i utrzymywanie 
bezpańskich psów w schronisku dla zwierząt postanowili podwyższyć wysokość opłaty od 
posiadania psów o 1, 00 zł za pierwszego psa i o 4, 00 zł za kolejnego. Przy czym osoby 
uprawnione do zwolnień na mocy ustawy nadal powyższych opłat nie będą ponosić. 
 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie opłaty od posiadania 
psów.  
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, jedna osoba wstrzymała się od głosu. 
 
Uchwała Nr IIId9d2010 została przyjęła przy jednym głosie wstrzymującym. 
 
Pkt 12) Wolne wnioski. 
- Jan Leśniarek przekazał sołtysom wydruk z gazety prawnej dotyczący konieczności i zasad 
odśnieżania chodników przy posesjach. 
- Franciszek Mieszała zapytał o zwolnienia z opłaty od posiadania psów. 
- Wójt potwierdził, że zgodnie z ustawą o podatkach i opłatach lokalnych opłaty od posiadania psów 
nie pobiera się między innymi od: 
- osób zaliczonych do znacznego stopnia niepełnosprawności w rozumieniu przepisów o rehabilitacji 
zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych – z tytułu posiadania jednego 
psa; 
- osób niepełnosprawnych w rozumieniu przepisów ustawy o rehabilitacji zawodowej i społecznej 
oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych – z tytułu posiadania psa asystującego; 
- osób w wieku powyżej 65 lat prowadzących samodzielnie gospodarstwo domowe – z tytułu 
posiadania jednego psa; 
- podatników podatku rolnego od gospodarstw rolnych – z tytułu posiadania nie więcej niż dwóch 
psów. 
Wójt wspomniał, że radny Paweł Narękiewicz zasugerował żeby przekaz opłaty od posiadania psów 
wysyłać właścicielom czworonogów wraz z nakazem podatkowym. 
Wójt wspomniał o koncepcji utworzenia schroniska dla psów na terenie Powiatu Kępińskiego. 
Nadmienił o zasadności powołania gminnej straży w związku z dbałością o porządek publiczny. 
- Wójt zwrócił się z zapytaniem do wicestarosty w związku z likwidacją jednostki administracyjnej 
Lasów Państwowych - Nadleśnictwa Bralin, podczas gdy mieszkańcy Gminy są właścicielami lasów i 
stąd pytanie, kto będzie te lasy obsługiwał, gdyż do tej pory leśniczy nadzorowali wspomniane lasy 
niepaństwowe na podstawie umów pomiędzy Starostwem Powiatowym a Regionalną Dyrekcją Lasów 
Państwowych. 
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- Głos zabrał wicestarosta Ryszard Dachowski, który odpowiedział, że jako leśnik problem jest mu 
bliski i podjął już pierwsze kroki w kierunku uporządkowania zaistniałej sytuacji dotyczącej obsługi 
lasów niepaństwowych. 
Ryszard Dachowski powiedział, że przeprowadził rozmowy z nadleśnictwem oraz z kierownikiem 
Wydziału Ochrony Środowiska, Leśnictwa i Rolnictwa i na chwilę obecną ustalono, że od 1 stycznia 
2011 roku obsługę lasów niepaństwowych będzie wykonywać leśniczy, z którym starostwo podpisze 
stosowną umowę, odpowiedzialny za lasy niepaństwowe będzie kierownik Wydziału, a nadzór nad 
tymi działaniami przejmie wicestarosta. Podobne rozwiązanie zostało zastosowane w Starostwie 
Powiatowym w Ostrzeszowie. Wszelkie czynności administracyjne będą się odbywały w Starostwie 
Powiatowym w Kępnie. 
- Wójt zaproponował udostępnienie w urzędzie biura dla leśniczego, aby mieszkańcy mieli do 
wyznaczonej osoby ułatwiony dostęp. 
- Wicestarosta odpowiedział, że nie ma takiej potrzeby i że podjęto starania, aby większość spraw 
można było załatwiać drogą elektroniczną. 
Wicestarosta powiedział, że korzystając z udzielonego głosu pragnie wszystkim złożyć najlepsze 
życzenia z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia. 
Wicestarosta powiedział, że będzie informować wójtów o sesjach Rady Powiatu i zaapelował o dobrą 
współpracę. 
- Andrzej Kucharski zapytał wicestarostę czy osobą, z którą starostwo podpisze umowę będzie 
leśniczym lasów państwowych. 
- Wicestarosta powiedział, że umowa zostanie podpisana z osobą posiadającą odpowiednie 
wykształcenie. 
- Piotr Hołoś powiedział, że jako mieszkaniec Gminy Bralin chciałby podziękować uchwałodawcom za  
przyjęcie podatków w zaproponowanych kwotach. Piotr Hołoś powiedział, że słusznym jest przyjęcie 
zasady, uszczelniania systemu i egzekwowanie płacenie podatków od osób uchylających się od tego 
obowiązku, a niżeli podnoszenie ich wysokości w nieskończoność. 

 
Pkt 13) Zakończenie obrad III sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący rady zamknął obrady o godzinie 17.30 i powiadomił zebranych o kolejnym 
spotkaniu rady na posiedzeniu połączonych komisji w dniu 27 grudnia o godz. 15.00. 
 
Protokołowała: Anna Piasecka 
 
 

KONTROLUJĄCK:   
   

1. Robert Gogol      : ………………………………………… , 
 

2. Urszula Górecka: ………………………………………… . 


